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Készült:  Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő – testülete  - 2024. 

június 17-én megtartott – soros, nyílt üléséről. 

 

Az ülés helye: Mátraterenye  - Községháza nagyterme 

                           (Mátraterenye, Kossuth út 178.) 

 

Jelen vannak: Gecse László polgármester, Serfőző Péter alpolgármester, Almádi István 

képviselő,  Koósné Czene Katalin Andrea képviselő, Kotroczó Zoltán 

képviselő 

  

Állandó meghívott: 

 

Urbányi Edina jegyző/jegyzőkönyvvezető 

 

 Jelen van: Hegyes Iván - Tóaljai Bányász Horgász Egyesület elnöke 

 

 Igazoltan távol: Gyurcsák Tamás alpolgármester 

 

                            Telek Tamás képviselő 

 

1 fő érdeklődő állampolgár 

 

Gecse László polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a 

polgármester és 4 fő képviselő jelen van, a nyílt ülést megnyitja. Javaslatot tesz a nyílt ülés 

napirendjére, a kiküldött meghívóban szereplőek szerint. 

 

Napirendi javaslat: 

 

1. 2024. évi lakossági ivóvíz- és csatorna szolgáltatás támogatási pályázata 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

2. A Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi 

Kirendeltsége 2023. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

3. A Balassi Bálint Megyei Könyvtár beszámolója a könyvtárellátási szolgáltató rendszer 

(KSZR) 2023. évben végzett tevékenységéről 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

4. Mátraterenyei „Nagy-tó”-val kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

5. Egyéb időszerű feladatok 

 



A Képviselő-testület a napirendi javaslatot 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadja. 

 

 

Napirendi pontok tárgyalása  

 

1. 2024. évi lakossági ivóvíz- és csatorna szolgáltatás támogatási pályázata 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

(Pályázati kiírás és kivonat -  határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 
Gecse László polgármester: elmondja, hogy erre a támogatásra minden évben szokott pályázni az 

önkormányzat, a pályázati anyagot a múlt héten csütörtökön kapta meg az önkormányzat és az ÉRV Zrt. 

június 17-ig kéri megküldeni a képviselő-testületi határozatot. 

 

A képviselő-testület a 2024. évi lakossági víz-és csatornaszolgáltatás támogatás igényléséről szóló 

határozati javaslatot 5 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

31/2024. (VI.17.) számú határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete döntött abban, hogy 2024. évre 

vonatkozóan a lakossági ivóvíz- és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentésére támogatási 

kérelmet kíván benyújtani. 

Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázathoz szükséges mellékletek, nyilatkozatok 

aláírására. 

 

Határidő: azonnal, illetve folyamatos 

Felelős: Gecse László polgármester  

 

2. A Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi 

Kirendeltsége 2023. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Tájékoztató és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy 2023. évre vonatkozóan részletes beszámolót kaptak a 

Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi Kirendeltségétől. 

Kérdezi, hogy van-e valakinek észrevétele, kiegészítése ehhez a napirendi ponthoz. Annyi észrevétele 

lenne, hogy mindig kijön a Katasztrófavédelem, ha szükség van rájuk, de lassúak, van amikor nagyon 

sokat kell várni, ha káresemény történik. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy amikor a Május 1. úton történ az az ominózus fakidőlés, 

akkor is őket, mint mentőcsoportot riasztották elsőként, ők kezdték meg a káresemény stabilizálást, mert 

amikor több káresemény is történik a körzetben egyszerre, mint például legutóbb most a választáskor, 

akkor erre a katasztrófavédelemnek van egy sémája, hogy hol kell először beavatkozni, mi a 

legsürgősebb eset. Tudomása szerint van az önkormányzatnak egy kárelhárítási terve, amit frissíteni 

kellene, olyan emberekkel, akik ténylegesen bevonhatóak egy-egy nemvárt káresemény kapcsán. 

Tudomása szerint a mátranováki polgárőr csoportnak van egy jó alapszabályzata, ami alapján jogosulttá 

váltak nagy teljesítményű szivattyúk és agregátorok használatára. Ha a mátraterenyei polgárőrök is 

módosítanák az alapszabályzatukat, akkor jogosultak lennének ők is ilyen nagy teljesítményű gépeket 

használni. Ha problémát okozna a gépek használata az Észak Mátra mentőcsoport segít a gépek 

kezelésének a betanulásába. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy jó az ötlet, üljünk le egyeztetni valamikor a polgárőrökkel. 

 



A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést hozza: 

 

32/2024. (VI.17.) számú határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi Kirendeltsége 2023. évi tevékenységéről szóló 

tájékoztatóját elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester  

 

3. A Balassi Bálint Megyei Könyvtár beszámolója a könyvtárellátási szolgáltató rendszer 

(KSZR) 2023. évben végzett tevékenységéről 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

(Beszámoló és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy jó a kapcsolat a megyei könyvtárral, szép és igényesen 

összerakott beszámolót kaptunk. Elfogadásra javasolja a beszámoló anyagát. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést hozza: 

 

33/2024. (VI.17.) számú határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassi Bálint Megyei Könyvtár 

könyvtárellátási szolgáltatórendszer 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester  

 

4. Mátraterenyei „Nagy-tó”-val kapcsolatos döntés 

Előterjesztő: Gecse László polgármester 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a horgászegyesület részéről csak a mai napon kapta meg 

az önkormányzat a szerződéstervezet sablonját, amiben pont a fő dolgok nincsennek benne. 

 

Hegyes Iván Tóaljai Bányász Horgász Egyesület elnöke elmondja, hogy eredetileg is két szerződésről 

beszéltünk a májusi megbeszélésen, a használati jog alapításáról és a bérleti szerződésről. A bérleti 

szerződésben egy külön pontban szerepelne esetlegesen, hogy mik a bérbeadói kikötések, ezek egy 

mellé csatolt dokumentum tárgyát kell, hogy képezzék. 

 

Serfőző Péter alpolgármester emlékeztet, hogy született egy jegyzőkönyv arról a bizonyos 

megbeszélésről május 15-én. Azt szeretné kérdezni, hogy az önkormányzat ügyvédje látta-e már ezt a 

most megküldött tervezetet? 

 

Urbányi Edina jegyző elmondja, hogy nem, mivel az önkormányzat is csak most kapta meg a 

tervezetet. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy először is a halászati jog 15 évre törtnő haszonbérbe adását 

kellene belevenni és hogy a tavat körbevevő terület elsődlegesen a horgászatot szolgálja és 

másodlagosan a turisztikai célokat – ha azt a szakhatóságok engedélyezik. 

 

Serfőző Péter alpolgármester elmondja, hogy nagyon foghíjas a szerződés és az önkormányzat 

ügyvédje még nem is látta. A szabadidős tevékenység is egy tág fogalom. 

 



Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy szakmai segítséget kértünk volna ezzel kapcsolatban, de 

akit az önkormányzat ügyvédje javasolt azt a szakértőt nem szerencsés a tó közelébe engedni. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy van a halászati jog bérbeadás, van egy terület bérbeadási 

szerződés. Arról volt szó, hogy ketté vesszük ezt a szerződést. A szabadidős tevékenység is vonatkozhat 

a partra. Ezért gondoltuk, hogy ebből két szerződést kellene készíteni. Az elsőben a halászati jognál a 

bérbeadás legyen megfogalmazva, a másodikban pedig a tó körüli terület – partsáv bérbeadásánál pedig 

legyen az belefogalmazva, hogy azt bárki használhassa, pl. leülhessen oda stb. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy a halászati jog azt rögzíti, hogy ki gazdálkodhat. Hogy a 

vizet ki használja az lényegtelen, nincs más, aki a halászati jogot gyakorolhatná. A másik része 

tartalmazhatná a megállapodásnak, hogy a víz körüli területet ki használhatja. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az önkormányzat is gyakorolhatná a halászati jogot, de ezt 

átadtuk a horgászegyesületnek. Ezért lenne két részű a szerződés, maga a tó és a tó körüli rész – a tópart 

kb. 10 méteres területe. Ebbe lehetne beletenni, hogy a helyi lakosok is tudnák használni a tó körüli 

területet. 

 

Hegyes Iván Tóaljai Bányász Horgász Egyesület elnöke elmondja, hogy ha ezzel a bérleti szerződés 

tervezettel nem ért egyet a testület, akkor az önkormányzat ügyvédje készítsen egy szerződést. Azért 

ragaszkodunk a tópart környékéhez, hogy ez alapján legyen jogunk ott tevékenykedni. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a most megkapott szerződéstől komolyabb tervezetet várt 

az önkormányzat a horgászegyesülettől. Külön kell kezelni az előbb említett két dolgot. A halászati 

jogot átadja az önkormányzat 15 évre – ez lenne az egyik szerződésben. E mellett a vízfelületi jog lenne 

a másik szerződésben, ha megvannak a szakhatósági engedélyek akkor azt is átadjuk. 

 

Serfőző Péter alpolgármester elmondja, hogy ismételten úgy ülünk le beszélni erről a témáról, hogy 

az önkormányzat ügyvédje még nem is látta ezt a tervezetet. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a halászati jog haszonbérletén kívül egy másik olyan 

szerződés kellene, hogy a tópartot használhassa a falu lakossága, onnan ne zavarják el a horgászok a 

turistákat. 

 

Hegyes Iván Tóaljai Bányász Horgász Egyesület elnöke elmondja, hogy véleménye szerint az összes 

helyi civil szervezet véleményét ki kellene kérni ez ügyben. A halászati jogot az önkormányzat kapja 

meg, ezt adhatja tovább a horgászegyesületnek x évre. Ha a vízparton és a tó felületén is szeretne az 

önkormányzat attrakciókat, akkor a megfelelő engedélyekkel és a tulajdonosokkal egyeztetve ezt 

lehetne használni a helyi lakosoknak is. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy döntse el a képviselő-testület, hogy hány métert adjon át a 

partsávból a horgászegyesületnek, de úgy, hogy a lakosok is használhassák a partszakaszt. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy a halászati jog legyen egy szerződés, minden más pedig 

kerüljön egy külön szerződésbe. 

 

Koósné Czene Katalin Andrea képviselő elmondja, hogy ha egy jogásznak ezeket felvázoltuk, akkor 

abból meg kellett volna tudnia írni egy szerződést, úgy, hogy az mindenkinek megfelelő legyen. 

 

Hegyes Iván Tóaljai Bányász Horgász Egyesület elnöke elmondja, hogy véleménye szerint ő 

hibázott, nem azt az ügyvédet kereste meg, aki ebben a segítségünkre lett volna. Azt szeretné a 

horgászegyesület, hogy az a bérleti szerződés, ami az egyesület és az önkormányzat között lejárt addig 



maradjon érvényben, amíg nem készül egy új megállapodás. Erről szeretne egy képviselő-testületi 

döntést. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy szülessen most egy olyan határozat, amely szerint a 

horgászegyesület a régi szerződés szerint használhassa a tavat és gyakorolhassa jogait, amíg az új 

szerződés el nem készül, de legkésőbb ez év augusztus 31-ig. Kérdezi a képviselő-testületet, hogy 

egyetértenek-e ezzel a határozati javaslattal? 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadva a következő döntést hozza: 

 

34/2024. (VI.17.) számú határozat 

 

Mátraterenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Mátraterenye Község 

Önkormányzata és a Tóaljai Bányász Horgász Egyesület 1999. január 28. napján kelt és 2011. július 12-

én módosított szerződést és úgy határozott, hogy a szerződés időbeli hatályát, az új szerződés hatályba 

lépéséig, de legkésőbb 2024. augusztus 31. napjáig meghosszabbítja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Gecse László polgármester  

 

5. Egyéb időszerű feladatok 

 

Koósné Czene Katalin Andrea képviselő elmondja, hogy hatalmas viharok zúdultak a településünkre, 

az árkok, vízelvezetők nem tudták elvezetni a vizet. Ezeket ki kellene tisztítani, az átereszeket rendbe 

rakni. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy már elküldtük a levelet a Közútnak, volt ahol már ki is 

árkoltak. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy igen, a szélsőséges időjárás egyre gyakoribb lesz. Ezzel 

kapcsolatosan komoly problémák vannak a Gárdonyi és az Egri úton is. Tudja, hogy a Közút engedélye 

nélkül nem tudunk mit csinálni, de az átereszeket ki kell tisztíttatni, mert nagyon el vannak tömődve. 

Egy-egy nagyobb eső után sártenger van bizonyos helyeken, a Gárdonyi úton az áteresz össze van 

szakadva, ezt időben ki kell javítani, felújítani, mert komoly károkat fog okozni. Ugyanakkor annak 

nagyon örül, hogy Nádújfalu településrészen már megtörtént a patakmeder kitisztítása. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy az Egri úton nem nyúlhatunk bele a vízelvezetésbe, mert 

az a Közúthoz tartozik. Nem költhetünk több millió forintot olyan árok tisztítására, ami nem az 

önkormányzaté. 

 

Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy azokat a feleket kell rávenni a rendbe rakásra akiknek erre 

van jogosultságuk. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy a megfelelő szakhatóságokat szinte heti szinten megkeresi 

az önkormányzat. A Gárdonyi útra körülbelül egy hónapja vitt ki egy vállalkozót, hogy ezt a problémát 

oldja meg, mert a tisztításhoz ott gépek kellenek, ezt a közmunkásokkal nem tudjuk megoldani. 

Körülbelül 15 helyen vannak most vizsgálódásaink, több áteresszel van probléma. Van egy a Mikszáth 

úton is, ami talán megoldódani látszik. Da ha valakinek lejjebb van a pinceszintje, mint az út magassága 

akkor oda a pincébe is be fog folyni a víz. A Bárna patakot Mátranovákig ki kell kotorni, de gond van a 

temetőnél és a horgásztónál is megáll a víz. 

 



Kotroczó Zoltán képviselő elmondja, hogy látta már a Tószer patakot úgy, hogy telítve volt 

csapadékvízzel és haszonállatokat vitt benne a víz. Azokat a kockázatos helyeket, amelyekkel probléma 

van, azokat kell mielőbb megoldani. 

Serfőző Péter alpolgármester elmondja, hogy vannak problémák településen a fűnyírással és télen a 

hólapátolással is. Nagyon hosszú a falu, 22 buszmegállója van és 3 temetője, ezeket is rendbe kell tartani. 

De a Kossuth úton sok magánterületen nagy a gaz, ez is probléma. 

 

Gecse László polgármester elmondja, hogy írni kell a lakosságnak egy szórólapot, hogy ha gazos, 

elhanyagolt portát látnak, azt jelentsék be ide az önkormányzathoz, hogy a tulajdonost fel tudjuk 

szólítani az ingatlan rendbetételére. 

 

Más napirend, hozzászólás nem lévén a polgármester 18 óra 30 perckor a képviselő-testület ülését 

bezárja. 

 

K.m.f. 

 

 

Gecse László sk. 

polgármester 

Urbányi Edina  sk. 

jegyző 

 

 

 

 

 

 

 


